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~~ Kancelaria Ogólna .. / 

Sprawozdanie z dzia :~ ~~ ~ 
Zarządu Osiedla „Barbary" w Jastrz biu-

za okres od 1 stycznia do 31 grudni 20 Or. 

Na zebraniu 2 kwietnia 2019 r został wybrany Zarząd Osiedl „Barbary" w następującym 
składzie: 
1. Grzegorz Garus -Przewodniczący Zarządu Osiedla 
2. Bogdan Borycki - Członek Zarządu Osiedla 
3. Ewa Garus - Członek Zarządu Osiedla 
4. Halina Koczy - Członek Zarządu Osiedla 
5. Irena Murawska - Członek Zarządu Osiedla 
6. Barbara Plaza - Członek Zarządu Osiedla 
7. Henryka Starościak - Członek Zarządu Osiedla 

Siedziba zarządu osiedla: ul. Turystyczna 4 
Dyżury zarządu osiedla: pierwszy i trzeci wtorek miesiąca o godz. 17:00 
Adres e-mail: os.barbary@jastrzebie.pl 

Liczba zameldowanych: 8322 (stan na 31.12.2020 r.) / 8408 (stan na 30.06.2020 r.) 

Obszar: 54,86 ha 

W okresie sprawozdawczym odbyło się dwanaście posiedzeń zarządu (od kwietnia 2020r 
z częściowym wykorzystaniem komunikatorów/telefonów), w przedmiotowym okresie 
członkowie zarządu uczestniczyli w 24 dyżurach w siedzibie zarządu (1 i 3 wtorek każdego 
m-ca). 

Rok 2020 był dla nas wszystkich szczególnym rokiem ze względu na pandemię korona 
wirusa. Utrzymująca się od marca 2020r trudna sytuacja pandemiczna na terenie kraju oraz 
wprowadzone obostrzenia wymusiły zmiany w planie i sposobie działalności Zarządu osiedla 
w 2020r. Dodatkowo decyzja Pani Prezydent Anny Hetman o zablokowaniu wszystkich 
wydatków na organizację wydarzeń-kulturalno-sportowych do końca 2020r. (pismo DS. 
303700001.2020, DS.ZD-00147/20 w załączeniu) pozbawiła Zarząd osiedla całkowicie 

środków finansowych. W związku z zablokowaniem wszystkich wydatków na organizację 
wydarzeń-kulturalno-sportowych do końca 2020r. oraz zaleconym zakazem organizacji 
przedmiotowych imprez pod patronatem Urzędu Miasta postanowiono poszukać innej 
możliwości prowadzenia działalności bezpośrednio skierowanej do mieszkańców naszego 
osiedla opartej na finansowaniu planowanych przedsięwzięć z diety Przewodniczącego 
Zarządu Osiedla. 

W 2020 r. dla mieszkańców naszego osiedla udało się jedynie zrealizować wspólnie 
z Miejską Biblioteką Publiczną MBP (filia nr 4 oraz 5) w okresie ferii zimowych cykl 
wtorkowych imprez przeznaczonych dla najmłodszych mieszkańców naszego osiedla. 
Nagrody na powyższe konkursy zostały przekazane przez MOSiR oraz zakupione 
przez Przewodniczącego zarządu z funduszy własnych. 

W planach działalności na 2020r mieliśmy jeszcze zaplanowane następujące 

przedsięwzięcia, (które nie odbyły się z powodu pandemii): 



• -wspólnie z Miejską Biblioteką Publiczną (filia nr 5) realizacja cyklu warsztatów 
ceramicznych(pierwsze warsztaty miały się odbyć 20 marca 2020r-wydarzenie 
przeniesione na 2021 r. 

• V turniej Szachowy o Puchar Przewodniczącego Zarządu Osiedla Barbary 
organizowany w Szkole Podstawowej nr 12-

• 21 maja 2020r Festyn Osiedlowy realizowany wspólnie z Dyrekcją oraz Radą 
Rodziców Szkoły Podstawowej nr 12 oraz Radą Rodziców Przedszkola 
Państwowego nr 15 

• W okresie wakacyjnym włączenie się w przedsięwzięcia organizowane przez filie 
bibliotek na naszym osiedlu oraz świetlicę ,,Nastolatek" 

• W okresie grudniowym przeprowadzenie cyklicznej akcji „Mikołaj z zarządem 
Barbary" przy współpracy z instytucjami miejskimi na naszym osiedlu. 

W 2020r został złożony w imieniu Zarządu osiedla do Wydziału Ochrony Środowiska Urządu 
Miasta Jastrzębie-Zdrój wniosek o otrzymanie sadzonek drzew/krzewów do posadzenia na 
terenie osiedla. Na początku listopada kilkaset sadzonek drzew i krzewów (protokół 

przekazanych sadzonek w załączeniu) zostały dostarczone i posadzone dzięki wydatnej 
pomocy pracowników SM NOWA oraz GSM na terenie naszego osiedla. 

W ramach Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego w listopadzie 2020r został wykonany 
„Edukacyjno-Sensoryczny Plac Zabaw za kwotę 108 400zf'. Natomiast na 2021r. przez 
przedstawicieli Zarządu osiedla oraz Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej nr 12 zostały 
złożone i zatwierdzone do realizacji w 2021 r. następujące wnioski( o łącznej wartości 119 658 
zł.) 

Książka plus 
MBP Filia nr 4 ul. Turystyczna 12 

19 658,00 zł 
/ MBP Filia nr 5 ul. Jasna la 

Bezpieczne boisko-zabudowa Szkoła Podstawowa nr 12 im. 
65 000,00 z 

piłkochwytów Jerzeqo Kukuczki, ul. Szkolna 7 

Przestrzeń przyjazna mieszkańcom -
Szkoła Podstawowa nr 12 im. 

zabudowa strefy / kącika relaksacyjno-
Jerzego Kukuczki, ul. Szkolna 7 

20000 zł 

odpoczynkowego 

Bezpieczne boisko-zabudowa Szkoła Podstawowa nr 12 im. 
15 000,00 zł 

monitoringu Jerzeqo Kukuczki, ul. Szkolna 7 

W 2020r przedstawiciele Zarządu osiedla uczestniczyli w spotkaniach z Paniom Prezydent 
Annom Hatman. 

• 1 O lutego 2020r -W spotkaniu wzięli udział Grzegorz Garus oraz Panie Barbara Płaza, Irena 
Murawska. Podczas spotkania zostały przedstawione Pani Prezydent następujące 

tematy/problemy związane z osiedlem: 

- przedstawiono propozycję zorganizowania roboczych protokołowanych spotkań z Zarządami 
Osiedli oraz Radami Osiedli. 

- problemy z realizacją Budżetu Obywatelskiego na 2020 oraz 2021 r. oraz możliwość 

zagospodarowania terenów boiska przy ulicy Granicznej. 

- możliwość wspólnego zagospodarowania wraz z Nadleśnictwem Rybnik Lasu Kyndra 
(terenów przyległych do osiedla). 

- przedstawiono propozycję rozważenia realizacji Warsztatów integracyjnych dla dorosłych w 
osiedlowych Bibliotekach. 



- przedstawiono propozycję/możliwość zorganizowania przez miasto dla mieszkańców osiedla 
wyjazdu na Cieszyńską noc muzeów. 

• 25 lutego oraz 31 sierpnia 2020r. spotkanie z przedstawicielami Zarządów osiedli i sołectw. W 
związku z niedomówieniami oraz z rozbieżnościami w przekazywaniu informacji ustnych podczas 
spotkań i rozmów telefonicznych postanowiono wszystkie pytania do Urzędu Miejskiego zadawać 
w formie pisemnej drogą e-mailową, a całość korespondencji dotyczącej spraw Zarządu prowadzić 
z wykorzystaniem poczty elektronicznej os.barbary@jastrzebie.pl. 

6 lutego na dyżurze Przewodniczącemu Rady Miasta Panu Piotrowi Szeredzie zgłoszono 
następujące problemy 

• problem uciążliwości akustycznego „odstraszacza gołębi" zabudowanego na „budynku Fitnes 
Word" 

• problemów z interpretacją i egzekwowaniem zapisów „Regulaminu prowadzenia akcji 
edukacyjnej nasadzenia drzew i krzewów na ternie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz braku spotkań 
roboczych władz miasta z przedstawicielami jednostek pomocniczych. 

W imieniu mieszkańców 31 lipca 2020r do Pani Prezydent Anny Hetman przekazano 

następujące propozycje zadań do budżetu miasta na 2021r(pismo w załączeniu) 

• opracowanie koncepcji zagospodarowania terenu boiska przy ul. Granicznej, przedmiotowe boisko 
oraz teren wokół niego jest całkowicie zaniedbany i niezagospodarowany(chętni do uprawiania 
sportu korzystają z zespołu boisk przy Zespole Szkół Nr 1 i Szkole Podstawowej nr 12). Proponuję w 
imieniu mieszkańców oraz Zarządu Osiedla rozważyć możliwość zagospodarowania tego terenu pod 
potrzeby mieszkańców i stworzenie strefy rodzinnej, rekreacyjno-wypoczynkowej wraz z miejscami 
parkingowymi. 

• wymiana ogrodzenia wokół Publicznego Przedszkola nr 15 przy ulicy Szkolnej 9. Stan ww. 
ogrodzenia odbiega znacząco od standardów zapewniających bezpieczeństwo i spełniających 
walory estetyczne. Obecny stan techniczny ogrodzenia stwarza realne zagrożenie dla dzieci 
(intensywne skorodowanie elementów stalowych, ubytki w elementach betonowych, dziury w 
ogrodzeniu, itp.). 

• rozbudowę oraz doposażenie placu zabaw położonego przy ulicy Jasnej 60, którego wyposażenie 
jest bardzo ubogie i nie spełnia oczekiwań mieszkańców. Pozwolę sobie zaznaczyć, że jest to jedyny 
miejski plac zabaw na ulicach Szkolnej oraz Jasnej. 

• budowa oświetlonego zejścia do parkingu przy ulicy Granicznej(poniżej garaży)zejścia od strony 
Turystycznej 11. Obecnie w godzinach wieczornych mieszkańcy schodzą na parking wzdłuż garaży 
w pełnej ciemności po wydeptanej ścieżce pełnej nierówności oraz „prowizorycznie zrobionych 
schodach". 

• budowa brakujących odcinków ścieżek rowerowych wzdłuż ulicy Granicznej oraz Podhalańskiej. 
Wybudowane kilkanaście lat temu jedyne odcinki osiedlowej ścieżki rowerowej są nie połączone co 
nie pozwala na bezpieczny przejazd rowerem i stwarza realne zagrożenie zarówno dla pieszych jak i 
rowerzystów. 

• doświetlenie i zagospodarowanie miejsca parkingowego (np. wyłożenie płytami) gdzie parkują 
samochody przed wejściem do ROD „Barbórka" (teren między ulicą Graniczną a byłymi torami 
/Działka 41 O./ 
• budowa chodnika dla pieszych ( w miejscach możliwych ) wzdłuż ulicy Wojciecha Korfantego oraz 
bezpiecznego przejścia przez byłe torowiska nad wiaduktem- Jest to główna droga przemieszczania 
do terenów ROD a obecnie główna droga wjazdowa do miasta od strony Pawłowic. 

Żaden z powyższych wniosków nie został uwzględniony i przedstawiony w projekcie 
uchwały budżetowej na 2021 r. 



W 2020r Zarząd Osiedla Barbary wspólnie z Radą Rodziców Szkoły Podstawowej nr 12 
rozpoczął zbieranie podpisów na listach poparcia dla opracowania przez miasto koncepcji 
oraz projektu zagospodarowania terenów miejskich (wg. ew. gruntów 107/30) w rejonie 
boiska przy ulicy Granicznej. ( w okresie styczeń-kwiecień 2020r zebrano ponad pół tysiąca 
podpisów).W związku z powyższym 10 grudnia ponownie zwrócono się w imieniu Zarządu 
Osiedla Barbary oraz ponad pół tysiąca mieszkańców podpisanych na listach poparcia do: 
Pani Anny Hetman Prezydent Miasta Jastrzębie Zdrój, Pana Piotra Szeredy 
Przewodniczącego Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, Pana Mirosława Kolb Przewodniczącego 
Komisji Kultury, Sportu i Turystyki, Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa Jastrzębia
Zdroju, Klubu Radnych Koalicja Samorządowa, Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość, 
Pana Ryszarda Piechoczek Radnego Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z prośbą o 
zabezpieczenie w budżecie miasta na 2021 r. środków finansowych pozwalających na 
opracowanie koncepcji/ /planu zagospodarowania przedmiotowej działki w rejonie boiska 
przy ulicy Granicznej (wg ew. gruntów 107/30))pod potrzeby mieszkańców i stworzenie strefy 
rodzinnej, rekreacyjno-wypoczynkowej zgodnie z planem zagospodarowania 
przestrzennego. oraz oczekiwaniami mieszkańców. Wszystkie pisma pozostały bez 
odpowiedzi oraz jakiejkolwiek reakcji ze strony adresatów. 

Przedmiotowy teren od kilkudziesięciu lat utracił swoje pierwotne założenie(likwidacja kortów 
tenisowych, boiska do koszykówki, alejek spacerowych, murków ozdobnych, ławeczek dla 
publiczności, pergoli kwiatowych, naturalne zużycie-wyeksploatowanie płyty boiska i 
piłkochwytów) . Brak szczegółowych decyzji, co do opracowania przez miasto takiego planu i 
przyszłą harmonię i współpracę planowanych inwestycji nie pozwala na systematyczną 
realizację na tym terenie zadań z Budżetu Obywatelskiego. Szczególnie jest to ważne po 
zatwierdzeniu 8 grudnia uchwały w sprawie Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego i zmian 
w jego funkcjonowaniu. Ze względu na małą ilość ogólnie dostępnych terenów miejskich na 
osiedlu „Barbary" (teren boiska przy ulicy Granicznej, szkoła podstawowa nr 12 , rejon 
Skateparku postanowiono nadal prowadzić działania zmierzające do opracowania koncepcji 
zagospodarowania w sposób przyjazny mieszkańcom terenów w rejonie boiska przy ulicy 
Granicznej. 

W imieniu Zarządu Osiedla Barbary składamy podziękowanie: 

1. Mieszkańcom Naszego osiedla, którzy nas wspierali. 
2. Pracownikom Wydziału Dialogu Społecznego. 
3. Radzie Rodziców oraz Dyrekcji Szkoły Podstawowej nr 12 im. Jerzego Kukuczki. 
4. Radzie Rodziców oraz Dyrekcji Państwowego Przedszkola nr 15 oraz 19. 
5. Miejskiej Bibliotece Publicznej (szczególnie pracownikom Filii nr 4 i 5). 
6. Miejskiemu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji. 
7. Miejskiemu Ośrodkowi Kultury oraz Świetlicy ,,Nastolatek". 
8. Spółdzielni Mieszkaniowej „Nowa". oraz Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej. 

Szczególne podziękowania za pomoc w tak trudnym okresie pandemii w posadzeniu 
i pielęgnacji kilkuset sadzonek drzew i krzewów przekazanych przez Urząd Miasta w 
listopadzie 2020r 

9. Dyrekcji i Pracownikom Carrefour. 
1 O. Panom Dzielnicowym z Naszego osiedla. 
11. Kołu Emerytów, Rencistów i Inwalidów nr 2. 

W imieniu Zarządu Osiedla Barbary 

PRZEWODNICZĄCY ZAA.ZĄI)U 
OSIED~ BAllBAR.Y 

~~~ 



DS.3037 .00001.2020 

DS.ZD-00147 /20 

Prezydent Miasta 
Jastrzębie-Zdrój 

Anna Hetman 

Jastrzębie-Zdrój, 19.06.2020 

Panie, Panowie 
Przewodniczący Zarządów Osiedli, Sołtysi 

Dotyczy: wydatkowania środków finansowych w roku 2020 

Uprzejmie informuję, iż ze względu na bezpieczeństwo i znacznie ograniczone dochody miasta 

Jastrzębie-Zdrój spowodowane obniżką podatku PIT oraz przestojem gospodarki z powodu 

koronawirusa zostata podjęta decyzja o zablokowaniu wszystkich wydatków na organizację 

wydarzeń kulturalno-sportowych (dożynek, festynów, konkursów, animacji itp.) przez Urząd Miasta 

we współpracy z jednostkami pomocniczymi miasta do końca roku 2020. 

Z poważaniem 

PREZYDENT MIASTA 
~ ~ 

Anna Hetman 

Email: prezydent@um.jastrzebie.pl I Telefon: +48 32 85 220 I Fax: +48 32 47 17 070 

al. Józefa Piłsudskiego 60 I 44-335 Jastrzębie-Zdrój I Polska 

www.jastrzebie.pl 



Zamtd OsJedla 11Barbary" 
ul. Turystyczna 4 
44-335 Jastrzębie-Zdrój 

os.ba · 

~,. ....... .. -- . . 

(2020103) 31 lipca 2020r 

·Szanowna Pani 

· Anna Hetman 

Prezydent Miasta 

Jastrzębie Zdrój 

Ootyay: wniosków do prąJektu uchwały budżetowej na 2021 rok. 

W Imieniu mieszkańców oraz Zarządu Osiedla proszę o wprowadzenie 
do budżetu miasta na 2021r. poni.tszych zadań związanych z osiedlem „Barbaryff 

1. Opracowanie koncepq1 zagospodarowania terenu boiska przy ul. Granicznej, przedmiotowe boisko oraz teren 
wokół niego jest całkowicie zaniedbany i niezagospodarowany(chętnl do uprawiania sportu korzystają z zespołu bolsk 
przy Zespole Szkól Nr 1 I Szkole Podstawowej nr 12). Proponuję w Imieniu mlGSZkańców oraz Zariądu Osiedla 
rozważyć moiliwość zagospodarowania tego terenu pod potrzeby mieszkańców I stwo12enle strefy rodzinnej, 
rekreacyjno-wypoczynkowej wraz z miejscami parkingowymi. Pozwolę sobie zaznaczyć, że ~gospodarowanie tego 
terenu obiecała Pani w kampanii wyborczej Jako zadanie do realizacji w pierwszej kolejności „TO zrobię 
w pierwszej kolejności". 

2. Wymiana ogrodzenia wokół Publicznego Przedszkola nr 15 przy ullcy Szkolnej 9. Stan WN. ogrodzenia odbiega 
znacząco od standardów żapewnlających be2:pleczeństwo i spełniających walory estetyczne. Obecny stan techniczny 
ogrodzenia stwarza realne zagrotenle dla dzieci (intensywne skąrodowanle elementów stalowych, ubytki 
w elementach betonowych, dziury w ogrodzeniu, Itp.). 

3. Rozbudowę orłz doposażenie placu zabaw położonego przy ulicy Jasnej 60, kt0rego wyposatenle jest bardzo 
ubogie i nie spełnia oczekiwań m!eszkarn:ów. Po2:W0tę sobie zaznaczyć, że jest to jedyny miejski plac zabaw na 
ulicach Szkolnej oraz Jasnej. J~ 

4 . Budowa oświetlonego Źejścia do parkingu przy ulicy Granlczoej(ponlżej garaty)zejścla od strony Turystycznej 11. 
Obecnie w godzinach wfeczomych mieszkańcy schodzą na parking wzdłuż garaty w pełnej ciemności po wydeptanej 
ścieżce pełnej nierówności oraz „prowizorycznla zrobionych schodach". 

5. Budowa brakujących odcinków śdeżek rowerowych wzd/uż ulicy Granicznej oraz Podhalańskiej. Wybudowana 
kilkanaście lat temu jedyne odcinki osiedlowej ścieżki rowerowej są nie połączone co nie pozwala na bezpieczny 
przejazd rowerem I stwarza realne mgrotenie zarówno dla pieszych jak I rowerzystów. 

6. 0oświetrenkl I zagóspodarowanle miejsca parkingowego (np. wyłożenie płytami) gdzie pal1(.ują samochody przed 
wejściem do ROD „Barbórka" (teren między ulicą Graniczną a byłymi toraml'/Ozlalka 410./ 

7. Budowa' chodnika dla pieszych ( w miejscach możliwych ) wzdłuż ulicy Wojciecha Korfantego oraz bezpiecznego 
przejścia przez byle torowiska·nad wiaduktem- Jest to główna droga przemieszczania do terenów ROD a obecnie 
głOwna droga wjazdowa do mla8ła od strony Pawłowic. 

Ze względu na małą Ilość terenów miejskich na osiedlu „Barbary" (teren boiska przy ulicy 
granicznej, przedszkoli oraz szkół, rejon Skateparku) oraz ~łotone obietnice Wyborcze Pani 
Prezydent 1 Radnych naszego miasta liczę na pozyty:vme rozpatrzenie wniosków 
Mieszkańców Naszego Osiedla. ~-.,· ,· · 

~~ 

Rozdzfelnlk: 1 x adresav 1x e/a/ 1 x Wydział Dlelogu Społecznego/ 1 x Przewodniczący Rady Miasta 

Ze względu na sposób przekazywania korespoodenejl do UrzędU Mlejłldego Pf0Slł o przesianie pdl pisma 
po za~Jestrow.inill na e-mail os bąfbpM(ł)Jąstrlebfri ol. 

• 

W mieniu Zarządu Osiedla Bartlaiy 

JIRZBWODNICZĄCY ZAllZĄDU 
OSIBl>LABARBARY 

~ 

I' 

/ 



Urząd Miasta 
Wydział Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa 

OŚ.11.605.48.2020 
Protokół nr 11 zdawczo - odbiorczy 

przekazania sadzonek dla Zarządu Osiedla „Barbary" w Jastrzębiu-Zdroju 

Lp. '.\azwa Ilość 

1. Berberys strzelisty ( kolumnowy) 79 

I 2. Forsycja 59 

3. Głóg biaQ· 25 

4. Bluszcz 30 
'-

I 5. Hortensja bukietowa 3 

I 6. Irga stojąca błyszcząca 4 

7. Świerk srebrny Kaibab 23 

8. Świerk zielony serbski 19 

9. : Tawuła (królowa śniegu biała) Grefsheim 29 

10. Liguster pospolity 250 

11. Robinia akacjowa Frisia pienna 3 

12. I Migdałek trójkl;p~wy -- - 10 

13. Rododendron -Różanecznik 10 

14. Śliwa Pisardi lub Niagra 10 

15. Tawuła złocista żółta 29 

16. Śliwa wiśniowa Niagra 34 

17. Wiśnia ozdobna Umbraguliferia 22 

18. Żywotnik zachodni odm. smaragd 52 

19. Klon pienny 6 
i---- t- -

20. Berberys miniaturowy czenvony 10 

21. Berberys miniaturowy żółty 10 
f---

22. Klon polny 1 

Osoba do kontaktu: p. Grzegorz Garus- Przewodniczący Zarządu Osiedla 
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